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Zápis č. 2024/19 

z jednání Komise sociální Rady MČ Praha 1 (KSOC) 

ze dne 14.2.2024 16:00 – 17:45 hod. 

 

 

 

Přítomni: Martin Arden, Barbora Kosíková, Vladimíra Davidsenová, Ludmila Marie 

Zvěřinová, Jan Petránek, Jan Votoček 

 

Nepřítomni (omluveni): Jana Havlíková, Filip Pospíšil 

 

Omluvena: Eva Špačková 

 

Stálí hosté: Ivana Antalová-radní pro sociální věci a bezbariérovost, Ladislav Varga-vedoucí 

OSV, Miroslav Brož-asistent, Helena Čelišová-ředitelka Střediska sociálních služeb 

 

Hosté: Věra Marková-vedoucí OSOP, Veronika Kramáreková-Integrační centrum Praha, Pavel 

Pěnkava-vedoucí oddělení sociální prevence 

 

Ověřovatel zápisu: Barbora Kosíková 

 

Zapsala: Marcela Bezenková 

 

 

 

Předsedající Martin Arden 

 

Komise sociální je usnášeníschopná. 

 

 

Program jednání komise dne 14.02.2024 

1. Přivítání členů Komise sociální a hostů 

2. Schválení zápisu č. 2024/18 ze dne 17.01.2024  

3. Schválení ověřovatele zápisu  

4. Schválení navrženého programu jednání  

5. Žadatelé o byty ze sociální rezervy, prodloužení a ukončení nájmu v bytech ze sociální  

    rezervy (NEVEŘEJNÉ) 

6. Projednání situace klientky oddělení sociální prevence (NEVEŘEJNÉ) 

7. Pravidla bytové politiky pro přidělování bytů zvláštního určení v DPS v Praze 1, zpracování   

    připomínek (VEŘEJNÉ) 

8. Žádost organizace Barvolam, z.s. o snížení nájmu-znovuprojednání (VEŘEJNÉ) 

9. Strategie MČ P1 pro oblast závislostního chování na období 2024-2028 (VEŘEJNÉ) 

10. Předložení návrhu na vypracování Memoranda s nadačním fondem humanitární pomoci 

      (VEŘEJNÉ) 

11. Předložení návrhu na vypracování Memoranda o spolupráci ve věci nápravy křivd minulosti 

      (VEŘEJNÉ) 

12. Návrh přípravy výjezdního jednání členů KSOC do Vídně (VEŘEJNÉ) 

13. Různé (VEŘEJNÉ) 



2 

 

 

 

1. Přivítání členů komise a hostů 
 

Předseda komise přivítal členy komise a hosty, konstatoval, že komise je usnášeníschopná.  Pan 

Arden poděkoval pí. Čelišové a pí. Peštové, koordinátorce z DPS U Zlaté Studně, kde    se 

konalo jednání komise, za přípravu prostor. Zároveň vyjádřil uznání za práci všem 

pečovatelkám v DPS v rámci Střediska sociálních služeb. 

Dále p. Arden informoval o ukončení členství v KSOC pí. Jany Havlíkové. Momentálně 

probíhá proces ukončení členství i u p. Filipa Pospíšila, oba bývalí členové budou v nejbližší 

době Radou MČ oficiálně uvolněni. 

 

2. Schválení zápisu č. 2024/18 ze dne 17.01.2024  

 

Předseda komise nechal hlasovat o souhlasu se zápisem č. 18 z jednání komise ze dne 

17.01.2024.  

 

                    Hlasování:  PRO: 6          PROTI: 0  ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí se zápisem č. 2024/18 ze dne 17.01.2024 

SCHVÁLENO 

 

 

3. Schválení ověřovatele zápisu  

 

Jako ověřovatel zápisu byla navržená pí. Barbora Kosíková 

 

       Hlasování:  PRO: 6                   PROTI: 0   ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí, aby zápis z jednání komise ze dne 14.02.2024 ověřila paní 

Barbora Kosíková. 

SCHVÁLENO 

 

 

4. Schválení navrženého programu jednání 

 

V rámci programu jednání byl na návrh p. Pěnkavy předřazen bod č. 6. Projednání situace 

klientky oddělení sociální prevence, před bod č. 5. Žadatelé o byty ze sociální rezervy, 

prodloužení a ukončení nájmu v bytech ze sociální rezervy. 

Dále pak předseda komise navrhuje doplnit program o „urgence“ pod bodem Různé. 

 

                  Hlasování:  PRO: 6                   PROTI: 0   ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí z předřazením bodu č. 6. a doplněním programu o bod Různé. 

SCHVÁLENO 
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5. Projednání situace klientky oddělení sociální prevence 

      

Pan Pěnkava, vedoucí Oddělení sociální prevence se obrátil na členy komise s projednáním 

případu jeho klientky, pí. R. Členové komise byli s materiálem klientky předem seznámeni. 

Klientka trpí nižší schopností přizpůsobení se sociálnímu prostředí. Momentálně bydlí se psem 

v humanitární ubytovně v Praze 10, podle smlouvy do konce 03/2024. Je matkou dvou dětí, ty 

jsou momentálně umístěni v DD. Pí. R. bydlela v bytech MČ P1, nájmy byly ukončeny 

z důvodu neplacení nájemného, celkový dluh na nájemném je 367.000 Kč. Klientka trpí 

duševním onemocněním a hraniční poruchou osobnosti. Pan Pěnkava podrobně informoval o 

situaci uvedené klientky, zmínil, ideální by byl pro pí. R. pobyt v zařízení s komplexní péčí. 

V současné době má klientka ve spolupráci s paní Dr. Sedláčkovou podanou žádost o byt na 

MHMP, tuto aktivitu klientky p. Pěnkava podporuje. 

 

Příchod pí. Kramárekové, hosta jednání komise. Členové souhlasí s její přítomností při 

projednávání  NEVEŘEJNÝCH bodů jednání. 

      

                   Hlasování:  PRO: 6                   PROTI: 0   ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC souhlasí s přítomností hosta pí. Kramárekové. 

SCHVÁLENO 

 

P. Varga informoval, klientka byla v minulosti v péči OSOP, je komplikovaná, podle jeho 

názoru, není schopná sama bydlet, doporučoval by ubytovat klientku v domě se zvláštním 

režimem. Pan Arden zmínil existenci Kontaktního místa pro bydlení, které je propojené 

s MHMP. Navrhuje předat řešení situace pí. R. MHMP.  

 

                  Hlasování:  PRO: 6                   PROTI: 0   ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC doporučují postupovat podle návrhu p. Pěnkavy a předat řešení bytové 

situace pí. R., prostřednictvím Kontaktního místa pro bydlení, MHMP. 

SCHVÁLENO 

 

V rámci projednávání tohoto bodu zmínil předseda komise nutnost vytvoření Sociálně 

terapeutické komunitní pobytové služby v rámci MČ P1. Pan Votoček vznesl potřebu 

informovanosti v souvislosti s vytvořením uvedeného zařízení. Pan Arden zašle členům komise 

potřebné informace, přesouvá projednání vytvoření této služby na příští jednání komise, 

28.02.2024.          

 

 

6. Žadatelé o byty ze sociální rezervy, prodloužení a ukončení nájmu v bytech ze sociální  

    rezervy 

 

Oddělení sociální pomoci předkládá komisi ke schválení žadatele o byt ze sociální rezervy a  

schválení žadatelů o prodloužení nájmu bytů ze sociální rezervy. 

 

Pan Votoček zmínil, že nesouhlasí s přidělením sociálního bytu pro pana Š.P., pí. Marková 

upozorňuje na jeho zdravotní stav. V této souvislosti předseda komise řekl, že by lidé měli být 

ubytováni v bytovém domě Ve Smečkách na přechodnou dobu, max. na 2-3 roky, následně by 

pak měli hledat bydlení v rámci MHMP, požádat o sociální byt, nebo i komerční bydlení.  
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Zmínil existenci sociálního fondu, kde by byla možnost lidem na přechodnou dobu půjčit. P. 

Votoček upozorňuje na nulové zdrojování fondu. P. Arden uvedl, že vyzval Radu MČ P1, aby 

našla další možnosti čerpání do sociálního fondu. Pan Varga zmínil, u žadatelů, kteří žádají o 

byt je možnost řešit zvýšené nájemné žádostí o dávky státní sociální podpory, příspěvek na 

bydlení. V souvislosti se zvýšením nájemného v bytech ze sociální rezervy pí. Kosíková uvedla, 

že by nájemci mohli mít po dobu, než si vyřídí státní dávky podpory, možnost splátkového 

kalendáře. Pan Varga podal informaci, OSV v současné době jedná s MHMP o možnosti čerpání 

finanční pomoci z magistrátního fondu, kde by mohli klienti pro překlenovací období požádat 

o půjčku, případně i dar.  

 

              Hlasování:  PRO: 5                   PROTI: 1     ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC doporučují Radě MČ P1 schválit na základě návrhu OSV uvedené 

žadatele o byt ze sociální rezervy, a žadatelům o prodloužení nájmu v bytech ze sociální 

rezervy prodloužit nájem za popsaných podmínek. 

SCHVÁLENO 

 

     

    Protinávrh-hlasování 

 

                Hlasování:  PRO: 1                   PROTI: 4     ZDRŽEL SE:1 

Usnesení:   

Členové KSOC doporučují Radě MČ P1 neschválit na základě návrhu OSV žádost p. 

Š.P. o byt ze sociální rezervy, další žádost o byt a žádosti o prodloužení nájmu v bytech 

ze sociální rezervy schválit za popsaných podmínek. 

SCHVÁLENO 

 

 

7. Pravidla bytové politiky pro přidělování bytů zvláštního určení v DPS v Praze 1,  

    zpracování připomínek 

 

Členové komise berou na vědomí, projednání tohoto bodu bude přesunuto na příští jednání 

KSOC 28.02.2024. Paní Čelišová zmínila přípravu konání umísťovací komise do DPS, jsou 

volné 4 byty s tím, že žadatelé budou posuzování podle původních Pravidel.  

 

8. Žádost organizace Barvolam, z.s. o snížení nájmu-znovuprojednání 

 

Paní radní Antalová informovala o činnosti organizace Barvolam, z.s., která si pronajímá 

prostory ve Školské ul. 28, Praha 1. Organizace zde provozuje sdílený ateliér pro umělce 

s mentálním postižením nebo na autistickém spektru. Upozornila na nepoměr výše nájemného 

u této organizace ve srovnání s ostatními i podnikajícími subjekty v rámci MČ P1. V současné 

době platí organizace Barvolam 206 Kč/m2/měsíc, využívá 125,1 m2 celkové plochy. Zmiňuje 

přesah sociální aktivity organizace do veřejného prostoru, podporu organizace Odborem kultury 

MČ P1. Paní Kosíková upozornila na prospěšnost činnosti organizace Barvolam (arteterapie), 

pan Votoček míní, že by organizace měla využít udělované granty Odborem kultury. Předseda 

komise navrhuje snížit nájem Barvolamu na 150 Kč/m2/měsíc. Paní Davidsenová upozorňuje 

na důležitost a potřebnost aktivity organizace, doporučuje snížit nájem o 50%, tzn. na 103 

Kč/m2/měsíc. Členové komise souhlasí s návrhem snížit organizaci Barvolam, z.ú. nájem 

v nebytových prostorách o 50 %. 
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              Hlasování:  PRO: 6                   PROTI: 0       ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC doporučují Radě MČ P1 snížit organizaci Barvolam, z.s. nájemné za 

užívání nebytových prostor na adrese Školská 28, Praha 1, o 50 %, tj. 103 Kč/m2/měsíc, 

a to na základě předloženého tisku ze strany OTMS. 

SCHVÁLENO 

 

 

            17:30 odchod p. Petránek 

 

9. Strategie MČ P1 pro oblast závislostního chování na období 2024-2028 

 

Členové komise se seznámili s materiálem, který vypracovala pí. Silvie Pleskanková z OSV, ta 

z důvodu nemoci není přítomná. Ocenili perfektnost zpracování s tím, že by měl být materiál 

doplněný o důraz na koncepčnost. Členové komise požádali pí. Pleskankovou o doplnění 

materiálu do jednání komise 20.03.2024, a zároveň o její přítomnost při projednávání materiálu. 

 

 

10. Předložení návrhu na vypracování Memoranda s nadačním fondem humanitární  

      pomoci 

 

11. Předložení návrhu na vypracování Memoranda o spolupráci ve věci nápravy křivd  

      minulosti   

 

Předseda komise navrhuje sloučit bod č. 10. a 11. a připravit uvedená Memoranda ve spolupráci 

s p. Petrem Dětským, vedoucím právního oddělení, a následně předložit ke schválení Radě MČ 

P1. 

  

              Hlasování:  PRO: 5                   PROTI: 0      ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC doporučují Radě MČ P1 schválit Memorandum s nadačním fondem 

humanitární pomoci a Memorandum o spolupráci ve věci nápravy křivd minulosti. 

SCHVÁLENO 

 

 

12. Návrh přípravy výjezdního jednání členů KSOC do Vídně 

 

Předseda informoval o možnosti obnovit výjezdní zasedání členů KSOC. Zmínil možnost, 

v rámci stávajících přátelských vztahů, na jeden až dva dny, uskutečnit návštěvu Vídně, kde by 

bylo možné podle zájmu navštívit domov důchodců, zařízení pro drogově závislé, a jiná 

zařízení. Předseda komise navrhuje předat Radě MČ P1 doporučení znovuobnovit výjezdní 

zasedání KSOC. Vyzval členy, aby promysleli přípravu cesty do Vídně, včetně detailního 

popisu programu. 

 

             Hlasování:  PRO: 5                   PROTI: 0             ZDRŽEL SE:0 

Usnesení:   

Členové KSOC doporučují Radě MČ P1 znovuobnovit výjezdní zasedání pro členy 

komise, odborníky na danou tematiku, ale i zaměstnance úřadu. 

SCHVÁLENO 
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           17:40 odchod pí. Zvěřinová 

 

 

13. Různé – členové komise vzali na vědomí: 

 

 urgentnost řešení Pravidel pro poskytování sociální pomoci Jednička. 

 urgentně řešit obsazenost ubytovny Ve Smečkách, důvod prázdných bytů a systém 

přepočtu plateb energií v ubytovně. 

 chybí přehled-tabulka, počet bytů určených pro zvýhodněný nájem ze sociálních 

důvodů. 

 urgentně chybí počet žádostí o umístění do DPS. 

 na komisi se obrátila pí. Knabe, která v minulosti žádala o byt ze sociální rezervy. Žije 

s nemocným manželem a 3 dětmi v Německu, chce se s rodinou přestěhovat zpět do 

Čech. Komise argumentuje, nejedná se o sociální případ, není to akutní krizová situace 

– rodina se chce přestěhovat z Německa do Prahy. KSOC by měla řešit sociálně 

potřebné rodiny žijící v MČ P1.  

 

 

Jednání Komise sociální bylo ukončeno v 17:45 hod. 

 

 

 

 

  

Rozdělovník: 

Martin Arden, Barbora Kosíková, Vladimíra Davidsenová, Eva Špačková, Ludmila Marie 

Zvěřinová, Jan Petránek, Jan Votoček, Ivana Antalová, Helena Čelišová, Ladislav Varga, 

Miroslav Brož. 

 

 

   

Dne 20.02.2024 

 

    

 

  

  Ověřovatel zápisu      Předseda Komise sociální 

  Barbora Kosíková                                                  Martin Arden 

 

 

 

-----------------------------------                                               --------------------------------------- 

 

 

 

Příští jednání Komise sociální se bude konat dne 28.2.2024 od 16:00 hodin, v jednací 

místnosti úřadu č. 201. 


